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Vážení a milí spoluobčané, 
 
tři čtvrtiny roku 2018 jsou za námi a my pro Vás máme nové 
informace o dění v obci. V dubnu jsme opravili chodník u památníku, 
v červenci jsme se navždy rozloučili s „Kahánkem“, v srpnu jsme 
opravili plot u školy a od května pracujeme na rekonstrukci budovy 
pošty. Práce by měly být hotové do konce října. Dále se v průběhu 
října rozjedou práce na nové školní zahradě. Investice je v celkové 
výši 1,5 mil. Kč. Obec na tuto stavbu získala ze Státního fondu 
životního prostředí dotaci ve výši 500 tis. Kč. I přes tyto nemalé 
investice se nám daří velmi dobře hospodařit. K 31. 8. 2018 měla 
obec na svých účtech neuvěřitelných 41,5 mil. Kč. Pro Vaši 
představu, k 1. 1. 2017 jsme měli 32,6 mil. Kč. Další nemalý příjem 
lze očekávat prodejem budovy bývalé školky, kterým se bude 
zabývat zastupitelstvo obce na svém zasedání dne 26. 9. 2018 v 18.00 
hodin v Kulturním domě. Tímto občany srdečně zveme. Po stavbě 
nové školy nás čeká další strategická investice, a tou bude výstavba 
nové tělocvičny. Investice přesáhne 30 mil. Kč a předpokládáme, že 
nově zvolení zastupitelé rozhodnou co nejdříve o vyhlášení 
výběrového řízení na zhotovitele se zahájením stavby na jaře 2019. 
Letos v lednu jsme požádali o dotaci na splaškovou kanalizaci 
z evropských fondů. V červnu jsme byli informováni o zamítnutí 
dotace. Důvod nám všem vyrazil dech. Ve zkratce, žádost o dotaci 
musí podat vlastník čističky odpadních vod umístěné na letišti, a tím 
je Statutární město Ostrava. Ostrava z pochopitelných důvodů nemá 
žádný zájem žádat o dotaci a investovat do kanalizace v Mošnově. 
V případě, že by obec chtěla vybudovat vlastní čističku odpadních 
vod, tak by nám tato investice nebyla povolena z důvodu toho, že 
v katastru obce je už jedna čistička s dostatečnou kapacitou na to, aby 
pojala všechny splašky z Mošnova. Tudíž jsme se ocitli ve slepé 
uličce a je jisté, že z evropských fondů kanalizaci určitě nepostavíme. 
Nabízí se možnost čerpat prostředky z národních dotačních 
programů. Jedna taková výzva z Ministerstva zemědělství se nabízí 
v těchto dnech a obec má možnost požádat o dotaci do ledna 2019.  
Dotaci získanou na výstavbu chodníku kolem silnice I/58 
k průmyslové zóně nemůžeme čerpat. Důvodem je stále se táhnoucí 
prodej pozemků pod tímto chodníkem od Úřadu pro zastupování 
státu ve věcech majetkových. Pozemky jsme v tuto dobu měli už 



dávno vlastnit, bohužel tomu tak po téměř dvou letech stále není. 
Proces je až neuvěřitelně zdlouhavý, nyní se věcí prodeje pozemků 
zabývá Ministerstvo financí. Reálně bychom mohli mít pozemky na 
jaře 2019, poté se musí aktualizovat projekt, znovu požádat o 
stavební povolení a požádat o novou dotaci. Realizace tak připadá 
v úvahu v roce 2020.  
V březnu jsme požádali o dotaci z MAS Regionu Poodří na výstavbu 
chodníku přes Velkou stranu. Žádali jsme o 9,8 mil. Kč. Náš projekt 
byl zařazen mezi náhradní projekty, neboť námi žádaná částka 
převyšovala alokaci dotace o 600 tis. Kč. Navíc v současné době stále 
nemáme vyřízené stavební povolení. Objevily se nové požadavky od 
dotčených orgánů, které musíme řešit. Zastupitelstvo se bude na 
svém zářijovém zasedání zabývat požadavkem společnosti ČEZ 
Distribuce a.s. na přeložku vysokého napětí u RD č. p. 138. Obec by 
za tuto přeložku zaplatila cca 400 tis. Kč. Na přelomu roku bychom 
mohli mít stavební povolení. Navíc je stále šance z MAS Regionu 
Poodří získat na chodník dotaci ve výši 9 mil. Kč.  
Byli bychom rádi, kdyby věci postupovaly rychleji, ale na vlastní 
kůži jsme se již několikrát přesvědčili, že od myšlenky po realizaci 
stavební akce uplynou 2, 3 a v případě tělocvičny i 4 roky. Novou 
tělocvičnou se zabýváme od března 2015 a výstavba je reálná až 
v roce 2019. Povolovací proces je u nás velmi složitý a zdlouhavý, 
nicméně věci postupují pomalu, ale jistě kupředu. 
 
A co že jsme pro Vás za ty předchozí 4 roky vybudovali? Vše začalo 
novou školou a školkou v roce 2015, stavěl se chodník přes hřiště, 
nové přístupové chodníky do kulturního domu, dělala se nová 
autobusová zastávka u Mlýna, v celé obci máme nové kabelové 
vedení veřejného osvětlení, stavěli jsem hřbitovní zeď, osvětlení na 
hřbitově, před kostelem máme nová Boží muka, významně jsme 
přispěli na opravu střechy kostela, na hřišti máme nově vybudované 
rozvaděče pro kulturní akce, na příjezdu do Mošnova máme nové 
radary, zajistili jsme Vám kompostéry na bioodpad, postavili jsme 
nové oplocení kolem nové školy, opravili jsme chodník u památníku, 
máme nové plakátovací plochy, nyní opravujeme bývalý obecní úřad, 
již brzy uděláme novou školní zahradu a zbouráním Kahánka jsme si 
připravili pozemek pro novou tělocvičnu. Máme připravené projekty 
na chodníky kolem sil. I/58, na Velké straně a projekt na kanalizaci.  



Vážení spoluobčané, bylo nám ctí pro Vás v tomto volebním období 
pracovat. Přejeme Vám šťastnou ruku při volbě nových členů 
zastupitelstva obce Mošnov. Přijďte dne 5. a 6. října 2018 volit! 
 
Radomil Bodzsar, starosta 
Ing. Martin Demel, místostarosta 
 

Obecní úřad Mošnov 
 

  Vývoz objemového a nebezpečného odpadu 
uskuteční se ve středu 3. října 2018

 

 u pošty. Vany na objemový 
odpad budou přistavené ráno, sběrné vozidlo na nebezpečný odpad 
bude přistavené v době od 15,00 do 16,00 hodin. 

  Volby do Zastupitelstva obce Mošnov 
uskuteční se v Infocentru v pátek 5. října 2018 od 14,00 - 22,00 hodin 
a v sobotu 6. října 2018 od 8,00 – 14,00 hodin. Voličům bude 
doručený hlasovací lístek do poštovní schránky nejpozději 
do 2. října 2018. 

Volič může označit hlasovací lístek několika způsoby: 
Způsob hlasování 

1. označí křížkem v rámečku volební stranu – tím dává hlas 
kandidátům této volební strany v pořadí uvedeném na hlasovacím 
lístku, 

2. označí v rámečcích před jmény kandidátů křížkem toho kandidáta, 
pro kterého hlasuje, a to z kterékoliv volební strany, nejvýše však 
tolik kandidátů, kolik členů zastupitelstva má být zvoleno – v obci 
Mošnov 9 členů, 

3. oba předchozí způsoby se mohou kombinovat, a to tak, že lze 
označit křížkem 1 volební stranu a dále v rámečku před jménem 
kandidáty ostatních volebních stran, pro které hlasuje. 
V tomto případě je dán hlas jednotlivě označeným kandidátům a 
z označené volební strany je dán hlas podle pořadí na hlasovacím 
lístku pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu volených 
členů zastupitelstva – v obci Mošnov 9 členů. 



- pokud neoznačil křížkem na hlasovacím lístku ani volební stranu, 
ani žádného kandidáta, 

Hlas voliče je neplatný 

- pokud zaznačil na hlasovacím lístku křížkem více volebních stran, 
- pokud zaznačil na hlasovacím lístku křížkem v rámečku před 

jménem více kandidátů, než má být zvoleno členů zastupitelstva 
obce (v obci Mošnov 9 členů), 

- pokud nebyl hlasovací lístek vložený do úřední obálky 
 

Klub rodičů 
 
Máme i letos v plánu spoustu akcí pro děti, jejich sourozence a 
rodiče. V říjnu plánujeme podle počasí Drakiádu na kopci za 
myslivnou.   
V listopadu chceme s dětmi i rodiči 
prožít Svatomartinské plavání na bazénu 
v Brušperku nebo v Kopřivnici.  
V prosinci svatý Mikuláš navštíví školu 
i školku se svými kamarády čertem a 
andělem.  
A snad i letos do školy a školky dorazí 
Ježíšek. 
Klub rodičů v tomto školním roce pořídil žákům ze základní školy 
nový klavír, zaplatil dětem dopravu na dny NATO a dále budeme 
řešit další požadavky ze strany ředitelky školy.  
V sobotu 19. 1. 2019 se uskuteční Maškarní ples pro dospělé. 
Pro Klub rodičů to je nejdůležitější akce, kterou pořádáme. 
Většina akcí, které pro děti připravujeme, je závislá na tom, 
jak dopadne Maškarní ples. Čeká nás již devátý maškarní a každým 
rokem láká stále více a více masek. Pevně věříme, že si do kulturního 
domu najdete opět cestu i na začátku příštího roku a nenecháte si ujít 
spousty krásných a originálních masek. K poslechu a tanci bude hrát 
kapela Mlock a opět bude připravená tombola. 
 
Srdečně Vás zve Klub rodičů a přátel školy. 
 
Za Klub rodičů Eva Ryšavíková 



Kulturní komise 
 
Vážení občané,  
ráda bych jen pár slov ke Gulášfestu, který se konal 1. 9. 2018.  
Ještě jednou velké díky dětem, které si udělaly čas a měly chuť nám 
zpestřit sobotní odpoledne svým vystoupením, přestože si mohly 
ještě užívat posledních dnů prázdnin. Samozřejmě patří poděkování 
také rodičům a vedoucím, kteří tyto děti vedou a věnují se jim. Bez 
jejich obětavosti by to nešlo!! 
Věřím, že každý ochutnal alespoň malou porci guláše či jiného 
pokrmu, které naše spolky ukuchtily. Díky za jejich výborné 
občerstvení, za přípravu před Gulášfestem, i za úklid.  
 
Vítězi Gulášfestu:   1. místo TJ Mošnov 
    2. místo Myslivecký spolek  
    3. místo Kynologický klub  
Guláš hodnotila dechová kapela Skoroňáci. 
 
Poděkování patří také odvážným pekařkám, které se zúčastnily 
„Soutěže o nejlepší bábovku“. Ono to nebylo úplně o soutěžení, ale 
my ženy chceme také ukázat, že umíme péct - a nejen péct, je toho 
více, co my ženy umíme. To, že skvěle pečou naše důchodkyně, jsme 
všichni mohli vidět, když jejich napečené buchty byly prodány 
během chvilky. Proto každá bábovka byla oceněna.  
Nejvíce chutnaly bábovky od Ivy Harmady, Adély Quardové, p. 
Zátopkové - Štramberk. 
Bábovky hodnotily místní spolky. 
 
Velká škoda, že nám počasí nepřálo na večerní zábavu, ale bohužel 
větru a dešti neporučíme. Můžeme být rádi, že nám počasí přálo přes 
den (členové spolků dostali sms, že jejich povinností je modlit se, aby 
počasí vyšlo, povinnost splnili 😊😊). Děti tak mohly skotačit na 
zábavných atrakcích a dospělí si mohli užívat u stánků nebo se jen 
tak zaposlouchat do kapel, které nám vyhrávaly a samozřejmě i hodit 
bočkem na parketu. A že nás tam bylo – starší, mladší, nejmladší, 
nálada byla výborná. 
 



A teď už nám klepou na dveře Vánoce. Tímto srdečně zveme: 
30. 11. 2018  Rozsvícení vánočního stromu s Mikulášskou nadílkou,  
             jarmarkem a něčím na zahřátí 
1. ledna 2019 Novoroční ohňostroj 
 
Těšíme se. 
 
Za kulturní komisi 
Monika Quardová, Mirka Gillarová 
 

Základní škola Mošnov 
 
Nový školní rok v plném proudu: 
Po horkých, suchých, letních dnech přišel s příjemným ochlazením se 
zvědavostí očekávaný začátek školního roku. Přivítali jsme 7 
prvňáčků, novou paní učitelku a novou slečnu vychovatelku, které 
nám teď po loňském plodném školním roce pomáhají nahradit 
kolegyně na mateřské. Náš tým také nově posiluje asistentka 
pedagoga, která nám pomáhá vytvořit klidnou pracovní atmosféru 
pro žáky i učitele. 
V následujícím školním roce bychom byli rádi, kdyby se nám 
podařilo zůstat u všech tradičních školních akcí ve stejné nebo lepší 
kvalitě. Již teď Vás zveme na Podzimní tvoření a štrůdlování 
25. října 2018 a 22. listopadu 2018 na 2. ročník Dnů her, kde si děti 
s rodiči můžou vyzkoušet různé hry a nabrat inspiraci na 
vánoční dárky. Velice rádi bychom nejen v této souvislosti 
poděkovali mošnovskému Klubu rodičů, který nám pomáhá 
zásobovat naši družinu velmi kvalitními a zajímavými hrami. Moc si 
vážíme práce, kterou pro naši školu Klub rodičů dělá. Je vidět, že 
společné akce rodičů a dětí velmi utužují školní kolektiv a tím 
zjednodušují práci pedagogů. Známe to všichni: v dobré a pohodové 
atmosféře se pracuje na maximum. 
Poděkování zaslouží také zastupitelé, kteří naši školu maximálně 
podporují nejen financemi, ale také slovem. Osvícení zastupitelé 
velice dobře vědí, že bez školy je v obci půl života. Vědí také, že čím 
více času děti stráví ve svém bydlišti, tím je pravděpodobnější, že zde 
zůstanou i jako dospělí a nebudou odcházet vystudovaní do velkých 



měst nebo za hranice. Zvláště když jejich mošnovská školní léta 
budou nabitá poznáním a příjemnými zážitky. Takový školní rok si 
přejeme i my a přejeme ho i našim žákům.  
 
Krásný podzim přeje tým základní školy 

 
Kynologický klub Mošnov 

 
Letošní rok začal rychlým tempem, práce na údržbě areálu klubu 
vypukly poměrně brzy. V prosinci loňského roku byla za přispění 
obecního úřadu pokácena obrovská a z části ztrouchnivělá vrba, u 
které hrozilo reálné nebezpečí pádu na klubovnu klubu. Dříví z ní 
zahřálo členy klubu několikrát - při řezání, štípání i při úklidu.  Po 
vysušení nás určitě zahřeje v nadcházející zimě i v klubových 
kamnech. 
Kdo chce mít teplo, musí nejen hodně topit, ale i šetřit energii. Po 
výměně oken přišly v letošním roce na řadu i dveře. Ty nové jsou 
o mnoho hezčí, pevnější a určitě se nerozpadnou, když vedle nich 
někdo silněji kýchne. 
Jako každým rokem proběhlo v dubnu pravidelné očkování psů. Pan 
MVDr. Robert Lakomý je laskavý profesionál. Každému psovi 
věnoval maximum pozornosti. 
 Na letošní Gulášfest jsme se připravili velmi zodpovědně. Hovězí 
guláš uvařený v naší polní kuchyni všem chutnal. Potěšilo nás 
i získané 3. místo. Domácí hamburgery, připravované na grilu, šly na 
dračku. O poslední porce se málem strhla bitka. Akce to byla dlouhá 
a náročná nejen pro obsluhující, ale i pro účastníky.  Počasí přes den 
bylo skvělé, noční zábavu ukončila až pořádná bouřka. Vyzkoušela 
nejen nepromokavost účastníků, ale i jejich odvahu. Děkujeme 
celému Gulášteamu za ochotu a chuť se na takové náročné akci 
podílet.  
Léto se v Mošnově každoročně loučí Dny NATO. Jelikož v blízkosti 
letiště není žádný autocamp, rozhodli jsme se před třemi lety vyjít 
vstříc zájemcům o několikadenní pobyt ve stanech, karavanech či 
obytných vozech. Zajišťujeme jim nejen plochu pro pobyt, ale 
i veškeré potřebné zázemí, včetně občerstvení. Zájem je rok od roku 



vyšší. Děkujeme TJ Mošnov za poskytnutí sprch v tělocvičně pro 
naše ubytované hosty. Horká sprcha jim určitě přišla vhod. 
Tato akce důkladně prověřila nejen naši fyzičku, ale i odolnost proti 
stresu. Spousty aut, masy lidí, obrovský hluk. U nás je to rozšířeno 
ještě o spánkový deficit, velkou únavu a slušnou dávku nervů, aby 
vše dobře dopadlo.  Ukázalo se, že jsme schopni pokrýt veškeré 
potřeby ubytovaných.  
Na povrch vypluly i nedostatky. Elektroinstalace klubovny se ukázala 
jako nedostatečná. Musíme opět přiložit ruku k dílu a udělat změny v 
podobě nového elektrorozvodu, umožňující připojení většího 
množství spotřebičů a to i vně budovy.  Prostě žádná nuda, pořád je 
co dělat.  
 
Jana Slováková 

SDH Mošnov 
 
Naší největší akcí, kterou pořádáme, je bezesporu denní a noční 

soutěž v požárním útoku. Tentokrát se celý 
Moravskoslezský kraj sjel na místní fotbalové 
hřiště 18. srpna. Soutěž byla opět zahrnuta do 
Moravskoslezské ligy, které se aktivně účastní 
naši muži. Samotné soutěži předcházely 
dlouhé přípravy, které vyvrcholily pátečním 
dnem. Děkujeme za spolupráci „Rychlé rotě“ 
a obecnímu úřadu.   
Nyní již k soutěži, respektive soutěžím. Denní 
soutěže se celkem účastnilo 30 družstev, 

z toho 17 ženských. Vzhledem k letošnímu trendu klesající účasti na 
jednotlivých soutěžích je to dobrý výsledek. Mošnovští muži ovšem 
o dobrém výsledku mluvit nemohou. Bohužel nezvládli nervozitu 
v domácím prostředí a tlak na možnost umístění v první desítce 
celkového pořadí Moravskoslezské ligy a svůj pokus po chybě levého 
proudaře nedokončili. Denní soutěž vyhráli hasiči z Prchalova a 
v ženské kategorii vyhrály hasičky z Albrechtic.  
Z účasti na noční soutěži už to tak valné nebylo. Z původně 30-ti 
nahlášených družstev nakonec dorazilo pouze družstev 19, z toho 
7 ženských. Naši muži opět zopakovali podobný výkon jako na denní 

http://oshbenesov.cz/wp-content/uploads/2017/04/hasic-kresleny-367x480.png�


soutěži a útok nedokončili, tentokrát po chybě pravého proudaře. Lze 
pouze podotknout: „Tuček-Šlajs, stejné chyby, stejné známky.“ 
Noční soutěž vyhrál v kategorii muži  Prchalov a v ženské kategorii 
Metylovice.  
Rád bych ještě zmínil spolupráci s hasiči z Prchalova. Výše jsem 
zmínil, že trénují u nás v Mošnově se souhlasem obce. Náš sbor 
v rámci dobré spolupráce prchalovským hasičům půjčuje k tréninku 
základnu, káď a terče. V rámci těchto dobrých vztahů a jako 
kompenzaci nám prchalováci vypomáhali s organizací noční soutěže 
a hlavně s úklidem po závodech v pozdních nočních hodinách, za což 
jim děkujeme.  
Moravskoslezská liga dospěla v letošním roce posledním dvanáctým 
kolem v Jistebníku do svého konce. Naši muži se po celou sezónu 
převážně umisťovali v první desítce, bohužel tři umístění mimo 
bodovaná místa nás nakonec stála nejlepší desítku v konečném pořadí 
a zařadili jsme se na 11. místo z celkem 21 mužských družstev. Jinak 
můžeme téměř ukončenou sezónu hodnotit kladně. Podařilo se nám 
zapracovat dva nové členy družstva. Letos jsme ještě nepatřili 
k favoritům na vítězství, ale oproti minulému roku už jsme byli více 
než konkurenceschopní, což například potvrzuje 3. místo 
v Malenovicích nebo 2. místo v sousedním Petřvaldě. Nyní nás čeká 
poslední soutěž v Babicích, kde je již teď nahlášeno okolo 170 
družstev z celé ČR i Slovenska. Na soutěži může startovat pouze 120 
družstev, mezi které patříme (ostatní jsou evidovaní jako náhradníci) 
a věříme, že Mošnov budeme reprezentovat se ctí a co nejlepším 
možným výkonem. 
Čtrnáct dnů po soutěži nás čekala další velká akce ve spolupráci 
s OÚ Mošnov a všemi spolky obce, Gulášfest. Aktivně jsme přidali 
ruku k dílu během příprav, úklidu a i během celého sobotního 
odpoledne prodejem občerstvení. 
Náš sbor v letošním roce dovrší 135 let od svého založení. Proto bude 
tradiční valná hromada přesunuta na měsíc prosinec a bude pojata 
o něco slavnostněji. Při této příležitosti budou některým členům 
předána různá vyznamenání a ocenění za jejich činnost. 
 
Za SDH Mošnov 
Boris Pagáč 



TJ Mošnov 
Cvičení děvčat: 
od 7. září cvičí pouze Mažoretky od 15,00 – 17,00 hodin. 
od 5. října  
15,00 – 16,30 hod.  Mažoretky 
16,30 – 17,15 hod.  Gymnastika mladší žákyně 
17,00 – 18,00 hod.  Gymnastika starší žákyně 
 

 
                                          Srdečně zveme všechny broučky, brouky  
                                      a berušky na noční pochod, který se uskuteční 
 
 
         
                                             Sejdeme se na hřišti TJ v 18,00 hodin. 
                                      Nezapomeňte si vzít baterku a dobrou náladu. 
    
 
 

 
 Sportuj s námi a „Buď Fit!!!“ 
 
Za TJ Mošnov 
Taťána Papaková 

Oddíl kopané TJ Mošnov 
 

V posledním vydání Občasníku jsme neuvedli konečné pořadí 
družstev přípravek v Krajské zimní lize v kopané soutěžního ročníku 
2017/2018, ve kterém nás reprezentovala dvě družstva. V konečném 
pořadí se jedno družstvo přípravky ve své skupině umístilo ve střední 
části tabulky a druhé družstvo se ve své skupině, které tvořilo 28 
družstev, umístilo na celkovém 2. místě! Pro kluky i jejich trenéry to 
je v konkurenci družstev z Frýdku-Místku, Ostravy, Brušperku a 
dalších měst a obcí Severomoravského kraje velký úspěch. 
Gratulujeme. V měsících duben, květen a červen pokračovala 
fotbalovými zápasy jarní část soutěžního ročníku 2017/2018 okresu 
Nový Jičín pro družstva mladší i starší přípravky. Družstvo mladších 
přípravek navázalo na úspěšné podzimní výsledky a po 2 porážkách a 



8 vítězných jarních zápasech obsadilo celkové 1. místo v soutěži. 
Družstvo starších přípravek se po 3 prohraných zápasech, 1 remíze a 
5 vítězných utkáních v jarní části soutěže umístilo ve střední části 
tabulky. Dosažené výsledky jsou odměnou pro samotné hráče, jejich 
rodiče a především pro trenéry, bez kterých by kopaná v naší obci 
nebyla. Jménem TJ děkuji panu Pavlu Köttovi, Liboru Kuchařovi, 
Pavlu Pelzerovi a Romanu Klímkovi za trpělivost a snahu, se kterou 
se dětem věnují. Do probíhajícího nového soutěžního ročníku 
2018/2019 v kopané okresu Nový Jičín jsme opět přihlásili družstvo 
mladší i starší přípravky. Tréninky družstev přípravek probíhají na 
hřišti v pondělí a ve středu. Na těchto trénincích rádi uvítáme děti, 
které mají zájem hrát fotbal. Závěrem děkuji rodičům, kteří nám 
aktivně pomáhají s tréninky dětí, perou dresy, jezdí na zápasy a hráče 
hlasitě povzbuzují. 
 
Za oddíl kopané 
Vladislav Majer 
 
 
 
 
 
Příjemné čtení přejí členové redakční rady… 
 
Ing. Martin Demel 
Lumír Kuchař, DiS. 
Zdeňka Blažková 
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